

CALL FOR PAPERS

The History Department of the United States Naval Academy will sponsor its eighth Naval History symposium on 24-25 September 1987. The Symposium is seeking papers on all topics relating to naval and maritime history. Proposals should be sent to Assistant Professor William B. Cogar, History Department, U.S. Naval Academy, Annapolis, Maryland 21402-5044. U.S.A. The deadline for proposals is 1 March 1987.

* * * * *

CALL FOR ARTICLES ON CANADIAN HISTORY

The Beaver, established in 1920, has been known for many years as a popular journal of northern and western Canadian history. It has a growing readership, in Canada and abroad, that has now come close to 30,000 on a bi-monthly basis. Efforts are being made to expand the subscription list.

The Beaver now hopes to establish itself as Canada's major popular history magazine, with an interest in the history of all regions of the country.

The editor is seeking contributors able to write informative, thoroughly researched, accurate and interesting articles on various aspects of Canadian history. A particular need exists at the moment for articles on the history, recent and remote, of Ontario, Quebec and the East.

The Beaver, pays on acceptance. Articles should be written to appeal to a well educated but not necessarily expert audience.

Queries and articles can be sent to Christopher Dafoe, Editor, The Beaver, 77 Main Street, Winnipeg, Manitoba. R3C 2R1.

* * * * *

CANADA ON PARADE - A WINDOW INTO OUR PAST

Toronto.... On Friday, May 8th 1987 to Sunday May 10th 1987, the doors of the Coliseum at Exhibition Place in Toronto will be the host of CANADA ON PARADE - a three day extravaganza, and will bring together for the first time, a showcase and review of the events, nostalgia, and pageantry of the World War II era and Canada's role from 1939 to 1945. For more information on attending or exhibiting at CANADA ON PARADE contact Gail Park, Deborah Aimer, Bob Widdis, or Robert Little at 2220 Midland Ave., Unit 61, Scarborough, Ontario, Canada. M1P 3E6. Tel. (416) 291-3005.

* * * * *

DEMANDE DE COMMUNICATIONS

Le Département d'histoire de la "United States Naval Academy" sera l'hôte du huitième Symposium en histoire navale, les 24 et 25 septembre 1987. Le comité du Symposium est à la recherche de communications en histoire navale et maritime. Les propositions devront être soumises avant le 1er mars 1987 au Professeur William B. Cogar, Département d'histoire, "United States Naval Academy", Annapolis, Maryland, Etats-Unis. 21402-5044.

* * * * *

DEMANDE D'ARTICLES EN HISTOIRE CANADIENNE

The Beaver, revue fondée en 1920, est reconnu depuis plusieurs années à titre de revue populaire en histoire du Nord et de l'Ouest du Canada. Son nombre croissant de lecteurs/trices, au Canada et à l'étranger, se chiffre à 30,000 sur une base bi-mensuelle, et la revue fait des efforts en vue d'augmenter ce tirage.

The Beaver espère maintenant s'affirmer comme le principal périodique populaire en histoire au Canada, avec des intérêts pour l'histoire de toutes les régions du pays.

Le rédacteur en chef est à la recherche de collaborateurs capables d'écrire des articles de fond pertinents et intéressants sur divers aspects de l'histoire canadienne. Il est particulièrement à l'affût d'articles sur l'histoire ancienne ou contemporaine de l'Ontario, du Québec et de l'Est du Canada.

The Beaver paie des honoraires suite à l'acceptation des articles pour fin de publication. Ces articles doivent être écrits en fonction d'un auditoire éduqué mais pas nécessairement pour des experts.

Pour de plus amples renseignements ou pour faire parvenir des articles, veuillez communiquer avec Christopher Dafoe, Rédacteur en chef, The Beaver, 77, rue Main, Winnipeg (Manitoba) R3C 2R1.

* * * * *

"CANADA ON PARADE" - UNE FENETRE SUR LE PASSE

Toronto, du vendredi 8 mai au dimanche 10 mai 1987, le Colisée sur la place de l'exposition à Toronto accueillera "Canada on Parade", un événement "extravagant" qui réunira pour la première fois une exposition et une revue des événements (susitant pompe et nostalgie) de la Deuxième Guerre mondiale et du rôle qu'à joué le Canada de 1939 à 1945. Pour de plus amples renseignements, veuillez communiquer avec Gail Park, Deborah Aimer, Bob Widdis ou Robert Little, 2220 avenue Midland, unité 61, Scarborough (Ontario) Canada M1P 3E6. Téléphone (416) 291-3005.

* * * * *

CENTRAL OKANAGAN RECORDS SURVEY

Okanagan College, located in the interior of British Columbia, has received a one year Canadian Studies Research Tools grant from the Social Sciences and Humanities Research Council of Canada to conduct a Central Okanagan Records Survey. The product will be a published guide to archival documents held by public repositories, private agencies and the general public. Those wanting further information should contact Kathleen Barlee at Okanagan College in Kelowna, 1000 KLO Road, Kenowna, B.C. V1Y 4X8. Tel. (604) 762-5445, Local 301.

* * * * *

FOREST HISTORY SOCIETY

Kerry Krutilla has been awarded the 1986 Frederick K. Weyerhaeuser Forest History Fellowship. Sponsored by the Forest History Society, the \$10,000 stipend is granted annually to a Duke University graduate student who is studying some aspect of forest and conservation history. Richard A. Baker and Richard White have won the Forest History Society's 1985 Hidy and Blegen Awards.

A.R.M. Lower of Kingston, Ontario, has been elected fellow of the Forest History Society. During a career that has spanned a half-century, Lower has published twelve major books and over three hundred articles and reviews. Canadian forest history, especially the European encounter with the northern American forest, has been central to his scholarship. Notable among his works are The North American Assault on the Canadian Forest: A History of the Lumber Trade Between Canada and the United States (1938) and Great Britain's Woodyard: British America and Timber Trade, 1763-1867 (1973).

* * * * *

NEW YORK STATE HISTORICAL ASSOCIATION MANUSCRIPT AWARD

The New York State Historical Association is receiving manuscripts for the 1987 New York State Historical Association Manuscript Award. Established in 1973, the award consists of a \$1,500 prize and assistance in publication, presented each year to the best unpublished, book-length monograph dealing with the history of New York State.

Manuscripts may deal with any aspect of New York State history. Biographies of individuals whose careers illuminate aspects of the

ENQUETE SUR LES ARCHIVES DE LA REGION DE L'OKANAGAN

Le Collège Okanagan, situé dans la région intérieure de la Colombie-Britannique, a reçu une subvention d'une année du Conseil de recherches en sciences humaines du Canada, dans le cadre du programme Etudes canadiennes - outils de recherche, pour réaliser un relevé des archives de la région de l'Okanagan. Le Collège préparera un guide des archives conservées dans les dépôts publics et privés. Pour plus de renseignements au sujet de ce projet, veuillez communiquer avec Mme Kathleen Barlee, Okanagan College, 100 KLO Road, Kenowna, Colombie-Britannique, V1Y 4X8. Téléphone (604) 762-5445, poste 301.

* * * * *

FOREST HISTORY SOCIETY

"Forest History Society", affiliée à l'Université Duke, a décerné le "F.H. Weyerhaeuser Forest History Fellowship" pour 1986 à Kerry Krutilla. Cette bourse de 10 000\$ est attribuée annuellement à un étudiant de second ou de troisième cycle de l'Université Duke qui étudie un aspect de l'histoire de la forêt et de sa conservation. De plus, les professeurs Richard A. Baker et Richard White ont reçu les prix Hidy et Blegen de la Forest History Society.

Le professeur A.R.M. Lower de Kingston (Ontario) a été nommé membre à vie de la Forest History Society. Au cours de sa carrière de près d'un demi-siècle, le professeur Lower a publié douze ouvrages d'importance et plus de trois cents articles sur l'histoire des forêts canadiennes et nord-américaines. Parmi ces travaux nous retrouvons: The North American Assault on the Canadian Forest: A History of the Lumber Trade Between Canada and the United States (1938) et Great Britain's Woodyard: British America and Timber Trade, 1763-1867 (1973)

* * * * *

NEW YORK STATE HISTORICAL ASSOCIATION MANUSCRIPT AWARD

L'Association historique de l'Etat de New York reçoit les manuscrits pour le prix 1987 du "New York State Historical Manuscript Award". Fondé en 1973, ce prix comprend un montant de 1 500\$ ainsi qu'une aide pour la publication de la meilleure monographie inédite sur l'histoire de l'Etat de New York.

Les manuscrits peuvent porter sur tout aspect de l'histoire de l'Etat de New York, incluant des biographies de personnes dont la carrière illustre l'histoire de cet état, la littérature,

history of the state are eligible, as are manuscripts dealing with such cultural matters as literature and the arts, provided that in such cases the methodology is historical.

Ribbon copies or clear, readable photocopies are acceptable. The deadline is February 20, 1987. Manuscripts (two copies) and requests for information should be addressed to Dr. Wendell Tripp, Director of Publications, New York State Historical Association, P.O. Box 800, Cooperstown, N.Y. 13326, U.S.A.

* * * * *

THE CANADIAN AVIATION HISTORICAL SOCIETY

The Canadian Aviation Historical Society is pleased to announce its second "Silver Dart Aviation History Awards" competition. This prize of \$500 has been offered annually to students at technical colleges, aviation schools and universities who write the best original essay on Canadian aviation history. Papers must be received by the Award Chairman by March 15, 1987. Further information on the award is available by writing Mr. David Neufeld, Chairman, The Silver Dart Aviation History Award, 111 Buxton Road, Winnipeg, Manitoba, R3T 0H1.

* * * * *

SUMMER RESEARCH FELLOWSHIPS IN AMERICAN HISTORY AND CULTURE FOR 1987

The Historical Society of Pennsylvania and The Library Company of Philadelphia are pleased to announce the establishment of a new program of summer fellowships for 1987. These two independent Research Libraries, adjacent to each other in Center City Philadelphia, boast complementary comprehensive collections capable of supporting research in a variety of fields and disciplines relating to the history of North America, principally in the Eighteenth and Nineteenth centuries.

The Library Company, founded in 1731, was the largest public library in America until the 1850s and thus contains printed materials on every aspect of American culture and society in that period. It has since become a research library of 450,000 books and 50,000 prints and photographs. The Historical Society, founded in 1824, contains more than 2,500 collections of personal and business papers reflecting Philadelphia's intellectual and economic prominence in the life of the United States up to and beyond 1900. Both institutions possess strong supporting collections of reference materials, pamphlets,

et les arts ou des travaux respectant la méthodologie historique.

Deux exemplaires d'une copie carbone ou d'une photocopie du manuscrit doivent être soumis avant le 20 février 1987. Pour de plus amples renseignements et pour soumettre un manuscrit, veuillez communiquer avec le professeur Wendell Tripp, Directeur des publications, New York State Historical Association, Case postale 800, Cooperstown, N.Y. Etats-Unis 13326.

* * * * *

LA SOCIÉTÉ DE L'HISTOIRE DE L'AVIATION CANADIENNE

La Société de l'histoire de l'aviation canadienne a le plaisir d'annoncer la tenue du deuxième concours pour le prix "Silver Dart". Une somme de 500\$ est offerte, annuellement, à l'étudiant(e) d'un collège technique, d'une école d'aviation ou d'une université, qui aura produit la meilleure dissertation sur l'histoire de l'aviation canadienne. Les dissertations devront être envoyées au Président du prix avant le 15 mars 1987. Pour plus d'information, veuillez communiquer avec M. David Neufeld, Président, "The Silver Dart Aviation History Award, 111, chemin Buxton, Winnipeg (Manitoba) R3T 0H1.

* * * * *

BOURSES DE RECHERCHE EN HISTOIRE ET EN CULTURE AMÉRICAINE POUR L'ÉTÉ 1987

La Société historique de Pennsylvanie et la "Library Company" de Philadelphie sont heureuses d'annoncer la création d'un nouveau programme de bourses de recherche pour l'été 1987. Ces bibliothèques indépendantes de recherche, toutes deux situées au Centre-ville de Philadelphie, conservent d'importantes collections complémentaires pour la recherche dans des champs et des disciplines variées en histoire nord américaine des XVIIIe et XIXe siècles.

Fondée en 1731, la "Library Company" était, jusqu'aux années 1850, la plus grande bibliothèque publique en Amérique. Elle conserve des imprimés sur chaque aspect de la culture et de la société américaine de cette époque. Elle est devenue une bibliothèque de recherche avec ses 450,000 livres et 50,000 gravures et photographies. La Société historique, fondée en 1824, conserve plus de 2,500 fonds d'archives privées ou fonds d'entreprises qui reflètent le côté prédominant que jouait Philadelphie dans la vie intellectuelle et économique des Etats-Unis jusque vers 1900. Ces deux institutions possèdent d'importantes collections d'ouvrages de référence, de brochures, de cartes, d'oeuvres d'art, d'artéfacts, etc.

maps, paintings, artifacts, and ephemera. The Historical Society's rare books are housed at the Library Company; the Library Company's manuscripts are housed at the Society.

Together the two collections are especially strong in American Constitutional and legal history, Afro-Americana, German-Americana, American Judaica, Welsh-Americana, history of women, banking and business history, agriculture, natural history, philanthropy, education, art, architecture, technology, local, regional, and family history, as well as printing and publishing history. In addition both libraries contain significant collections of English, Irish, and Continental books and pamphlets, Seventeenth to Nineteenth centuries.

Proposals from applicants doing research in any relevant field of scholarship, from traditional aspects of American history to bibliography and historical editing, will be welcomed. For 1987 we encourage proposals concerning the U.S. Constitution and its history. Candidates are encouraged to inquire about the appropriateness of a proposed topic for research prior to application.

The fellowships, which are tenable for one or two months from June to September, carry stipends of \$1,000 per month. Reasonably priced furnished apartments are available by the month in the immediate vicinity.

While the program is designed for scholars possessing a Ph.D. or a significant record of professional experience and scholarly publication, several fellowships will be reserved for doctoral candidates doing dissertation research.

Candidates must apply by February 1, 1987; appointments will be made by March 15, 1987. For further information and application forms, write to: James Green, Curator, Library Company of Philadelphia, 1314 Locust Street, Philadelphia, PA. 19107, U.S.A. Telephone (215) 546-3181

We wish to acknowledge the generous support from the Arronson Foundation that makes this fellowship program possible.

* * * * *

THE JOHN CARTER BROWN LIBRARY RESEARCH FELLOWSHIPS 1987-1988

The John Carter Brown Library will award approximately fifteen Research Fellowships for the year June 1, 1987 - May 30, 1988. Short-term fellowships are available for periods of one to four months and carry a

La collection de livres rares de la Société historique est logée à la "Library Company"; les manuscrits de la "Library Company" sont pour leur part logés à la Société historique.

Ensemble ces collections ont particulièrement trait à l'histoire constitutionnelle et juridique américaine, à l'histoire des Noirs, des Allemands, des Juifs et des Gallois en Amérique, à l'histoire des femmes, à l'histoire des banques et des entreprises, à l'agriculture, à l'histoire naturelle, à la philanthropie, à l'éducation, aux arts, à l'architecture, à la technologie, à l'histoire locale, régionale et familiale, à l'imprimerie et à l'édition. De plus, ces deux bibliothèques conservent des collections importantes de livres et de brochures anglais, irlandais et européens des XVIIe au XIXe siècles.

Les candidat(e)s faisant de la recherche dans ces champs d'étude, soit sur des aspects traditionnels de l'histoire américaine, ou encore sur des bibliographies ou de l'édition historique sont bienvenu(e)s. En 1987, nous encourageons tout particulièrement les chercheur(e)s qui s'intéressent à la Constitution américaine et à son histoire. Les candidat(e)s sont fortement encouragé(e)s à nous consulter au sujet de la pertinence de leur sujet avant de faire la demande de bourse.

Ces bourses de 1 000\$ par mois sont valables pour un ou deux mois de juin à septembre. Des appartements meublés sont également disponibles.

Même si ce programme de bourse s'adresse aux détenteurs d'un doctorat ou à des chercheur(e)s d'expérience qui ont publié le fruit de leurs recherches, quelques bourses sont réservées aux étudiant(e)s au doctorat qui travaillent à leur thèse.

Les candidat(e)s doivent soumettre leur demande avant le 1^{er} février 1987 et les noms des boursiers/ières seront annoncés le 15 mars 1987. Pour obtenir de plus amples renseignements et un formulaire de demande, veuillez communiquer avec James Green, Conservateur, Library Company de Philadelphie, 1314, rue Locust, Philadelphie, PA. 19107, Etats-Unis. Téléphone (215) 546-3181.

Ce programme de bourses de recherche est rendu possible grâce à la Fondation Arronson.

* * * * *

BOURSES DE RECHERCHE DE LA BIBLIOTHEQUE JOHN CARTER BROWN, 1987-1988

Entre le 1^{er} juin 1987 et le 30 mars 1988, la Bibliothèque John Carter Brown offrira approximativement quinze bourses de recherche. Il s'agit de bourses de courte durée (de un à quatre mois), à raison de 800\$ par mois et

stipend of \$800. per month. The Library will also receive applications for long-term Fellowships consisting of \$13,750 to \$27,500. Application forms may be obtained from The Director, The John Carter Brown Library, Box 1894, Providence, R.I. 02912. U.S.A. Applications should be postmarked no later than February 1, 1987. Announcements of awards will be made before March 15, 1987.

* * * * *

GENERAL INFORMATION

In October the new president wrote a letter to history department chairpersons which included a short questionnaire. What follows is a compilation of the information from the responses we received. In response to comments and suggestions we received last year, we also forwarded the questionnaire to several colleges. We hope our members will find this information useful and would be pleased to receive your comments or suggestions to this new initiative. The reports format should give the reader some idea of the questions that were posed. If a university is not represented in a certain section, it is because they did not respond to all the questions.

- - - - -

CHAIR, HISTORY DEPARTMENTS/DIRECTEURS DES DEPARTEMENTS D'HISTOIRE

Acadia University - Samuel J. Nesdoly (July 1, 1986 - June 30, 1989)
University of Alberta - D.J. Hall (July 1, 1986 - June 30, 1991)
University of British Columbia - Richard W. Unger (until 1990)
Brock University - Wesley B. Turner (1985-1988)
University of Calgary - Christon I. Archer (July 1, 1986 - July 1, 1991)
Camrose Lutheran College - B.W. Reesor (1986-1989)
Carleton University - R.C. Elwood (until 1990)
Concordia University - M.G. Decarie (acting - 1986-1987)
Dalhousie University - Graham D. Taylor (July 1, 1986 - June 30, 1989)
University of Guelph - David R. Farrell (July 1, 1984 - July 1, 1989)
Lakehead University - Victor C. Smith (July 1984 - June 1987)
Université Laval - Jacques Dagneau (Mai 1986 - mai 1989)
McGill University - S.J. Randall (1984-1987)
McMaster University - Charles J. Jago (1986-1989)
Collège de Maisonneuve - André Lebrun (Juin 1986 à juin 1987)
University of Manitoba - Edward C. Moulton (1985-1990)
Memorial University of Newfoundland - J.K. Hiller (until 1988)
Université de Montréal - René Durocher (Juin 1984 - mai 31, 1988)

de bourses de longue durée de 13,750\$ à 27,500\$. Pour de plus amples renseignements, ou pour soumettre votre candidature, veuillez communiquer avec le Directeur, The John Carter Brown Library, Case postale 1894, Providence, R.I., Etats-Unis, 02912, avant le 1er février 1987. Les noms des récipiendaires seront connus avant le 15 mars 1987.

* * * * *

INFORMATIONS D'INTERET GENERAL

En octobre dernier, le nouveau président a fait parvenir une lettre aux directeurs des départements d'histoire, accompagnée d'un court questionnaire. Pour faire suite aux commentaires et suggestions reçus l'an dernier, une lettre similaire et un questionnaire ont été envoyés cette année aux divers collèges. Nous espérons que ces renseignements seront utiles aux membres de la SHC et nous souhaiterions à nouveau recevoir vos commentaires ou suggestions, suite à cette initiative. Voici donc les données recueillies dans les réponses reçues à ce questionnaire. Le lecteur pourra facilement se faire une idée des questions qui ont été posées. Si une université est absente à certains endroits, c'est qu'elle n'avait pas de réponse à fournir sur ce sujet.

- - - - -